
 
Distrikt 4 ∙ Sydjylland 

 

Referat: Formandsmøde Distrikt 4 

 

 

 

 

Mødested:  Hotel Søgården, Stadionvej 11, 6650 Brørup  

Dato:   Fredag den 25. september 2020 

Tidspunkt:  klokken 9:30 – 14:00  

 

Deltagerkreds:  Formænd og næstformænd i lokalafdelinger og koordinationsudvalg 

 

Til stede: 

Kirsten Fernis, Billund - Finn Larsen, Billund - Lisbeth Haahr, Bramming - Karen Wagner Christensen, 

Bramming -  Else Iversen, Egtved/KOU Vejle - Kirsten Poulsen, Fanø - Frede Dauer, Fanø - Ester Mikkelsen, 

Give - Henning Iversen, Give - Troels Gydum, Grindsted - Jens Karlo Knudsen, Helle - Kaj Kristiansen, Holsted 

- Jenny Beck, Ribe - Jonna Skov, Rødding - Kaja Nissen, Rødding - Marianne Zwinge, Varde-Blåbjerg-

Blåvandshuk - Aage Charles Hansen, Varde-Blåbjerg-Blåvandshuk - Svend Aage Thoning, Vejen - Anny Olsen, 

Vejen - Jens Jørgen Siersbæk, Vejle-Jelling – Rita Arndt, Vejle-Jelling - Kirsten Nim, Ølgod - Ragnhild Sigaard, 

Ølgod. 

Karen Skou, Foreningskonsulent - Jørn Husted Madsen, Landsbestyrelsen - Jytte E. Hedegaard, 

Børkop/næstformand D4/Distriktskoordinator: Motion & Sundhed - Birthe Bjerg, Kasserer 

D4/Distriktskoordinator: Social Humanitær - Leo Pedersen, Områderedaktør/Sekretær D4 - Ewa Chylinski, 

kommende områderedaktør D4 - Bodil Wöhnert, Formand D4/Distriktskoordinator: 

IT/landsbestyrelsesmedlem. 

 

Afbud: 

Esbjerg: fravær p.g.a. lokalt arrangement - Fredericia: Afbud p.g.a. corona-møde med kommunen - Kolding: 

fravær p.g.a. lokalt arrangement - Erik Qvist, Egtved/Distriktskoordinator: Ældre Sundhed- Inger Gade 

Nielsen, Børkop 

 

 

 

 

 

Dagsorden: 
Delegeretmødet 24. november 

2020 i Nyborg 

 

Drøftelse af forslag til dagsordenen. Der var ikke nogle forslag 

til punkter på dagsordenen til delegeretmødet den 24. 

november. 

  

Orientering fra Landsbestyrelsen 

 

Ved Jørn Husted Madsen 

• Orientering om hovedbestyrelsens håndtering af 

Corona-situationen. 

• Af regeringens ”sommerpakke” til ÆS, er der kun søgt 

om ca. halvdelen af midlerne. En opfordring til at søge, 

man må gerne søge til mere end et arrangement. 

• Flex – strategien, der gælder for 2021, skal vedtages 

den 24. november. Efter 2021 håber man at kunne 

vende tilbage til de kendte flere års strategier. 

• Debatten om anvendelse af Team Viewer har givet 

anledning til at der bliver igangsat et pilotprojekt. 

• Vedr. debatten om ÆS på de sociale medier, har ÆS 



givet en grundig redegørelse for anvendelse af 

budgettet. ÆS går ikke ind i en debat med de enkelte 

aktører. 

 

Kort orientering fra 

distriktskoordinatorerne og 

lokalredaktør  

 

Jytte Hedegaard (Motion og Sundhed) 

Et arrangement aflyst – og et udsat. 

 

Birthe Bjerg (Social Humanitær) 

”Hjemmet som Arena” aflyst, da der kun må være 10 

deltagere. Arrangementet søges afviklet senere. 

 

Erik Qvist (Ældre Sundhed) 

Ikke til stede. 

 

Bodil Wöhnert (IT) 

IT også droslet ned. Der holdes en fælles IT- temadag den 

4.marts 2021. Emnet er ikke helt fastlagt endnu, men det 

bliver sandsynligvis noget om de nye digitale løsninger til 

erstatning for NemID. 

 

Leo Pedersen 

Næste nummer af DET SKER, er ved at være færdigredigeret. 

Ewa Chylinski overtager jobbet som områderedaktør ved 

årsskiftet. 

 

 

Hvad sker der i 

Sundhedsudvalget og 

Patientinddragelsesudvalget 

 

Jenny Beck bedes orientere 

Jenny fortalte om Sundhedsudvalgets organisation i Region 

Syddanmark. Om samarbejdspartnere, mødefrekvens og 

hvilke emner man arbejder med. 

JB opfordrede til, at man indsendte ”historier, hvor patienter 

har været udsat for et uheldigt forløb” – Men også gerne 

beretninger om, hvor det er gået godt. Så sygehuse og 

kommuner kan få rettet op på det uheldige – og gøre mere af 

det gode. 

Drøftelse af indkomne emner og 

andet forekommende 

Frist for indsendelse af emner: 11. september  

Ingen emner indsendt. 

Vi har her også mulighed for at drøfte aktuelle emner, som 

landsbestyrelsesmedlemmerne kan bringe videre. 

Det har været en turbulent tid med nedlukning og praktiske 

problemer. Hvis der er interesse, kan vi tage en runde. 

Der blev spurgt ind til, hvordan man forestiller sig at et 2 dages 

årsmøde kan afholdes på 1 dag, uden at reducere kraftigt i 

møde dagsordenen. 

 

Evt. 

 

Herunder mulighed for at spørge ind til D4’s aktiviteter 

I forbindelse med Jenny Becks efterlysning af historier fra 

sygehuse og kommuner, blev det foreslået at 

lokalafdelingernes årsprogram kunne indeholde punktet: 

”Værd at vide”, hvor det bliver beskrevet, hvordan man 

kommer af med sin ”historie” 

Frokost   

 

26.09.20 

LP/BW 

 


